

the Assembly shall be received, shall be by him transmitted to His Royal Highness the Prince Regent, for such further course as the case may require: //

R^D. &c.

On motion of Mr. *Blanchet*, seconded by Mr. *Després*,

Call of the House.

Resolved, That a Call of this House be made on Monday, the twenty-second day of February instant.

Mr. *Blanchet* moved, seconded by Mr. *Neilson*, that such Members as shall not attend, be sent for in custody of the Serjeant at Arms attending this House.

Mr. *Taschereau* moved, seconded by Mr. *Panet*, that the consideration of the said motion be postponed 'till to-morrow.

The House divided upon the question :

Yeas 7

Nays 17

So it passed in the negative.

The question was then put on the main motion.

The House again divided :

Yeas 20

Nays 4

So it was carried in the affirmative, and *Ordered*, accordingly.

On motion of Mr. *Blanchet*, seconded by Mr. *Neilson*,

Ordered, That Mr. Speaker do cause Circular Letters to be written immediately to the absent Members, inclosing to them copies, signed by the Clerk of this House, of the two preceding Resolutions.

The Governor's Message committed.

Mr. *Cuvillier* moved, seconded by Mr. *Vanfelson*, that the Message of His Grace the Governor in Chief, transmitted to this House this day, be referred to a Committee of the whole House, upon Saturday next.

The House divided upon the question :

Yeas 19

Nays 5

So it was carried in the affirmative, and

Resolved, That this House will, upon Saturday next, resolve itself into a Committee of the whole House, on the said Message.

Petition of the Proprietors of the Montreal Library, praying leave to build on the Lot belonging to the Court House.

A Petition of the Directors and Proprietors of the *Montreal Library*, whose names are thereunto subscribed, was presented to the House by Mr. *M'Cord*, and the same was received and read ; setting forth, That by Letters Patent under the Great Seal of the Province, bearing date the nineteenth day of August, one thousand seven hundred and ninety-nine, Sir *Robert Shore Milnes*, then Lieutenant Governor of the said Province, granted, for and on behalf of His Majesty, to the Prothonotary of the Court of King's Bench, for the District of *Montreal*, and his successors for ever, a certain Lot of Ground situate in *Notre Dame Street*, in the City of *Montreal*, in the said Letters Patent particularly described, to be held of His Majesty in free and common soccage, provided that the said Lot of Ground should be occupied by a Court House, and proper Offices for the convenient sitting of the Courts of Justice for the District, within five years after making and granting the said Letters Patent, and provided also that the said Lot of Ground should be occupied for no other purpose. That the said Court House and other convenient Offices were built within the said five years, and the said Lot of Ground is not occupied by any other buildings, nor converted to any other purpose than permitted by the said Letters Patent, whereby the title to the said Lot of Ground became and now is vested in the present Prothonotaries of the Court of King's Bench for the District of *Montreal*. That the said Court House and Offices, and other buildings necessary thereto, have been erected for the last seventeen years, and have been found sufficient for doing the business of the said District, but there still remains of the said Lot of Ground, a large portion vacant and unappropriated, in the rear of the said Court House. That after the building of the said Court House, one of the Rooms therein was for some years occupied

tous les Documents seront par lui transmis à Son Altesse Royale le Prince Régent, afin qu'il soit pris telle autre mesure que le cas pourra requérir.

R^D. &c.

Sur motion de Mr. *Blanchet*, secondé par Mr. *Després*,

Résolu, Qu'il soit fait un Appel de cette Chambre, Lundi, le vingt-deuxième jour du présent mois de Février. Appel nominal.

Mr. *Blanchet* a proposé, secondé par Mr. *Neilson*, Qu'on envoie querir sous la garde du Sergent d'Armes, qui assiste à cette Chambre, ceux des Membres qui ne seront pas alors présents.

Mr. *Taschereau* a proposé, secondé par Mr. *Panet*, Que la considération de ladite motion soit remise à demain.

La Chambre s'est divisée sur la question :

Pour 7

Contre 17

Ainsi elle a passé dans la Négative.

La question a été alors mise sur la motion principale, la Chambre s'est encore divisée :

Pour 20

Contre 4

Ainsi elle a été emportée dans l'Affirmative, et *Ordonné*, en conséquence.

Sur motion de Mr. *Blanchet*, secondé par Mr. *Neilson*,

Ordonné, Que Mr. l'Orateur fasse écrire immédiatement des Lettres Circulaires aux Membres absents, leur transmettant des Copies des deux Résolutions précédentes, signées du Greffier de cette Chambre.

Mr. *Cuvillier* a proposé, secondé par Mr. *Vanfelson*, Que le Message de Sa Grace le Gouverneur en Chef, transmis à cette Chambre ce jour, soit référé à un Comité de toute la Chambre Samedi prochain.

Message du Gouverneur référé.

La Chambre s'est divisée sur la question :

Pour 19

Contre 5

Ainsi elle a été emportée dans l'Affirmative.

Résolu, Que, Samedi prochain, cette Chambre se formera en Comité de toute la Chambre sur ledit Message.

Une Requête des Directeurs et Propriétaires de la Bibliothèque de *Montréal*, dont les noms y sont soussignés, a été présentée à la Chambre par Mr. *M'Cord*, laquelle a été reçue et lue; exposant, Que par Lettres Patentes sous le Grand Sceau de la Province, en date du dix-neuvième jour d'Août, mil sept cent quatre-vingt-dix-neuf, Sir *Robert Shore Milnes*, alors Lieutenant Gouverneur de ladite Province, a accordé de la part de Sa Majesté au Protonotaire de la Cour du Banc du Roi, pour le District de *Montréal*, et à ses Successeurs pour toujours, un certain Lot de terre, situé dans la Rue *Notre Dame*, dans la Cité de *Montréal*, particulièrement décrit dans lesdites Lettres Patentes, pour être tenu de Sa Majesté en *free and common Soccage*, pourvu que ledit Lot de terre fût occupé par une Salle d'Audience et des Bureaux convenables pour la commodité des Séances des Cours de Justice pour ledit District, sous cinq années après la date desdites Lettres Patentes, et pourvu aussi que ledit Lot de terre ne fût occupé pour aucune autre fin. Que lesdites Salle d'Audience et autres Bureaux convenables ont été érigés dans lesdites cinq années, et ledit Lot de terre n'est occupé par aucune autre bâtisse, ni lié à aucun autre objet que ce qui est permis par lesdites Lettres Patentes, par quoi les Protonotaires de la Cour du Banc du Roi pour le District de *Montréal* ont été et sont maintenant revêtus de la Propriété dudit Lot de terre. Que lesdites Salle d'Audience et Bureaux et autres Bâtimens nécessaires sont érigés depuis dix-sept ans, et ont été trouvés suffisans pour les affaires dudit District, mais il reste encore, derrière ladite Salle d'Audience, une grande portion dudit Lot de terre qui est vacante et non appropriée. Qu'après l'érection de ladite Salle d'Audience, une des Chambres d'icelle a été pendant quelques années occupée par les Livres appartenant à une Institution appelée la *Bibliothèque de Montréal* ; mais

Requête des Propriétaires de la Bibliothèque de Montréal de mandant permission d'ériger une Bibliothèque sur le terrain de la Salle d'Audience.